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 ˉسم ا̥له الرحمن الرح̀م

                 ةǽالآ                   
                                         

نا معھم لقد ارسلنا رسلنا بالبينات وانزلقال تعالي:(
الحديد  الكتاب والميزان ليقوم الناس بالقسط وانزلنا
نصره فيه بأس شديد ومنافع للناس وليعلم الله من ي

)ورسله بالغيب ان الله قوي عزيز  
                                                                               

                                                                               ʙیʙʴ25(ال  
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ء  هʙالاا                  
ء فالاهʙاء ...اذاكان الاهʙاءǽعʛʰ ولʜʳǼ ʨء مʧ الʨفا  

الي...     

مʧ سهʛت اللʽالي الʨʢال مʧ اجل ان تʛاني في الاعالي امي الʨʻʴنة         

الي...   

      ʜȄʜذاته ابي الع ʧي عȞʴوف ان تʛʴوصفه وال ʧالؔلʺات ع ʜʳتع ʧم  

 الي...

الاخʛ ورفȘʽ الʽʴاة ودلʽلي بها اخي (ʛʽʷǼ)نʰʹي        

 الي...

  اسʛتي الʛʽʰؔة Ǽالʙنʙر و وددوده     

 الي...

اصʙقائي عʺʨما ولؔل مǽ ʧعʛفʻي       

 الي...

مʻارة العلʦ جامعة الʨʶدان للعلʨم والʨʻؔʱلʨجʽا (شʺʰات)     
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    الʛȞʷ والعʛفان            
صل هʚهعالʺʧʽ الȑʚ وفقʻي الي ان االʛȞʷ اولا مʧ قʰل ومǼ ʧعʙ لله رب ال  

 الʺʛحلة... 

 وȃعʙ (مʧ لا ʛȞʷǽ الʻاس لاʛȞʷǽ الله)

ة جʽاد اعʽة بʨزارة الʜراعة الاتʴادǽة و واخǼ ʟالʛȞʷ...إدارة الهʙʻسة الʜر  ʛؗش

اتʴاد للʛʳارات والʺعʙات الʜراعʽة والاسʱاذ مʨʺʴد الʸادق امʧʽ عام 

ل مʧ   سʱاذة شȑʚ حʧʶ أحʺʙʺʙ خلʽفة والاالʛʴفʧʽʽ والʨʱؗʙر خلʽفة أح وؗ

.ʘʴʰا الʚاج هʛمعي في إخ ʦساه 

عʙʰالله الʽʷخ عʙʰالʛحʺʧوأخǼ ʟه الʨʱؗʙر:  

       ʛهلإشʱعانȂو ʘʴʰا الʚافه علي ه ʱه ووقʙهʳǼ ج ليʛʵʽه ل

 هʚا العʺل .

 كʺا لانʶʻي...

ʶة (جامعة الʽراعʜراسات الʙة الʽلȞǼ ةʽراعʜسه الʙʻاله ʦʶة قʛدان)أسʨ  

عʺʨما وȃقʦʶ الهʙʻسة خʨʸصا 2012ء الʙراسة الʙفعة إخʨتي رفقا  
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مس̑ت˯لص الدراسة                            

 

 لʨʢʱرلʨʶدان وعʝȞ مȑʙ االʛʳارات والالات الʜراعʽة Ǽاالʙراسة حʨل الاحʽʱاج الفعلي مʧ  تʦ اجʛاء هʚا 

ة مʧ لʺʱʶقʰلʽعʛʰ الفʛʱات الʺʱعاقʰة مʧ الʜمʧ ،ومقʙرت الʺʸانع والʨرش الʺʴلʽة في تʨفʛʽ الاحʽʱاجات ا

ʨصل حʱي الان في مʳال الʛʳارات لʦ یʦʱ الʨ ʱصلʗ الʙراسة الي الʱʻائج الاتʽةوتالʛʳارات والالات الʜراعʽة 

ʧȞʺǽ ادʽة ج ʛؗم بها شʨي تقʱع الʽʺʳʱة الʽخلال عʺل ʧم ʧؔا ولʽة لها داخلʽاعة الؔلʻʸالي ال  ʠعǼ ʛʽفʨت

اما الʨʴجة فʧȞʺʽ تغʽʢة جʜء  16798ي جʛار الʺʨʱفʛ مʻها حʨال 42000مʧ الاحʽʱاج الȑʚ بلغ حʨالي 

ʱة الانʱاقʡ لغʰت ȑʚع الʻʸʺخلال ال ʧها مʻالي مʨة حʽا، 2000اجȄʨʻار سʛة جʙال الالات وحʳفي م ʙʳون

 ʗʢʵت ʙا قʙة جʛʽʰؗ عʽʻʸʱال ʧجة مʨʴة ان الʽراعʜ2000ال  ʧم ʙي تعʱراعة الʜوالالات ال ʘȄارʴʺاله في ال

ة جʽاد وȃعʠ الʨرش  والʺʸانع الʸغʛʽه قʙ ساهʦ عʨامل الʺʻȞʽة ولغʽʱة هʚه ال ʛؗش ʙʳجة نʨʴ ت فيʙاع

ʽفʨب ،تʨلʢʺاج الʽʱالاح ʧر مʙق ʛ اد في تʽة ج ʛؗاد علي شʺʱراسة الي ان الاعʙال ʗصلʨات ؗʺا تʽالال ʛʽفʨ

 3000مʱʻج فʽʺا بلغʗ الʢاقة الؔلʽة للʺʻʸع حʨالي  45الʜراعʽة مʧ خلال مʳʱʻاتها الʱي بلغʗ حʨالʽي 

له سȄʨʻا لʦ تʱʶغل ؗلʽا Ǽعʙ.وحʙة ا  
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Abstract  

This study was conducted on the actual needs of tractors and agricultural 

machinery in Sudan and reflected the development over successive periods of time. 

The factories and local workshops were estimated to provide the future needs of 

tractors and agricultural machinery. The study reached the following results in the 

field of tractors, Internally, but through the process of assembly by the company 

can provide some of the needs of about 42000 tractors available, about 16798, but 

the need can be covered part of the plant through the production capacity of about 

2000 units per year, and In the field of agricultural machinery, the need for 

manufacturing is very large, it has exceeded 2000 thousand in plows and 

agricultural machinery, which is one of the most important factors of 

mechanization and the end of this need, we find the company and some small 

workshops and factories have helped to provide some of the required requirement, 

Ali company in the provision of agricultural machinery through its products, which 

reached about 45 products, while the total capacity of the factory about 3000 units 

per year has not yet been fully exploited. 

 

 

 

 

 

  
 


